
😊 ZAPIŠTE DO TEORIE  (pěkně barevně, ať to máte hezké a dobře se vám z toho 

učí, zkontroluji si to potom) 

 

SKLOŇOVÁNÍ ČÍSLOVEK 

JEDEN, JEDNA, JEDNO – se skloňuje jako ten, ta, to 

 

SKLOŇOVÁNÍ ČÍSLOVEK DVA, OBA 

 dva, oba        ZVLÁŠTNÍ SKLOŇOVÁNÍ 

Z učebnice na str. 83 přepište tabulku Skloňování číslovek dva, oba. 

 

2. bez dvou, obou                     NELZE    bez dvouch, obouch 

3.,7. dvěma, oběma                  NELZE    s dvěmi, oběmi, s obouma 

 

Z učebnice na str. 83 přepište tabulku Skloňování číslovek tři, čtyři. 

 

TŘI, ČTYŘI se skloňuje podle vzoru KOST 

 

2. bez tří                              NELZE     bez třech (hovorové) 

2. bez čtyř                            NELZE     bez čtyřech 

 

PĚT – DĚVADESÁT DĚVĚT – nerozlišují rody, mají jen dva tvary 

1. a 4. pád               pět       devadesát devět 

2., 3.,6., 7. pád         pěti       devadesáti devíti 

 

 



SLOŽENÉ ČÍSLOVKY 

DVACET JEDEN, DVACET DVA – každá číslovka se skloňuje zvlášť (dvaceti jednoho 

závodníka, dvaceti dvěma závodníkům, dvaceti dvou závodnících…) 

 

číslovka Vzor skloňování 

nula žena 

jeden ten 

tisíc stroj 

milion hrad           k milionu lidem 

miliarda žena           k miliardě lidí 

sto město         ke stu lidem (ke sto lidem) 

osmý mladý 

trojí jarní 

dvojnásobný mladý 

pětinásobný mladý 

 

 


